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Spørgsmål nr. 61 fra Folketingets Finansudvalg vedrørende forslag til 

Finanslov for finansåret 2018 (L 1) 

 

”Vil ministeren, på baggrund af udtalelsen fra Dansk Folkepar-

tis retsordfører Peter Kofod Poulsen den 9. december 2017 til 

Ritzau om genindførelsen af politiheste, at ”Fra andre lande ved 
vi, at de er rigtig gode at sætte ind ved demonstrationer, hvor de 

faktisk er med til at spare politibetjente på jorden.”, redegøre 
for, om ordførerens udtalelse er udtryk for, at det mellem rege-

ringen og Dansk Folkeparti i forbindelse med finanslovsaftalen 

er aftalt, at politiheste skal sættes ind ved demonstrationer?” 

 

Svar: 

 

Jeg kan henholde mig til aftaleteksten fra Aftale om finansloven for 

2018, hvoraf det fremgår, at ”Regeringen og Dansk Folkeparti er enige 

om at reetablere en rytterisektion i dansk politi. Der etableres konkret 

en rytterisektion, som anvendes til honorære opgaver samt patruljering 

i turistområder”. 

 

Det bemærkes i øvrigt, at der skal etableres de fornødne bygningsfa-

ciliteter, ligesom der skal indkøbes og trænes heste samt uddannes per-

sonale. Afhængigt af markedet kan der således gå mere end to år, før 

hestene kan indgå i politiarbejdet. Det overvejes dog, om indfasningen 

af heste kan forkortes ved at købe i forvejen uddannede politiheste fra 

andre lande, som man gjorde ved genindførelsen af politiheste i Kø-

benhavns Politi i 1998. 

 

 

 

 


